
   Protokół Nr XI/2019

 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 18 lipca 2019 r.

Ad 1. Otwarcie obrad XI sesji Rady Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas otworzyła XI sesję Rady
Gminy Barciany. Witając wszystkich radnych przewodnicząca stwierdziła, że nieobecny jest radny 
Dawid Jackiewicz. Następnie przewodnicząca powitała Wójta Gminy – Martę Kamińską, 
Sekretarza Gminy – Annę Tereszko, Skarbnika Gminy – Magdę Świercz, kierownika Referatu 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Sylwestra Wronę., dyrektor Przedszkola Publicznego w 
Barcianach Bożenę Radawiec. 

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas powołała na sekretarza 
obrad Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Wiesława Gajdowskiego.

Następnie przewodnicząca Rady Gminy Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas 
poinformowała, że sesja ma charakter sesji nadzwyczajnej i została zwołana na podstawie art.. 20 
ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 r. oraz Statutu Gminy Barciany – § 29, 
ust. 5, § 30 ust. 3. Następnie przewodnicząca odczytała treść wniosku Wójt Gminy Barciany o 
zwołaniu sesji nadzwyczajnej (wniosek stanowi załącznik do protokołu) i poprosiła Sekretarz 
Gminy Annę Tereszko o przedstawienie zmian w porządku obrad. 

Sekretarz Anna Tereszko poinformowała, że materiały są na bieżąco dopracowywane w 
związku z czym odnośnie pkt. 3 porządku obrad wniosła autopoprawkę nadającą punktowi 
brzmienie: „Podjęcie uchwały w sprawie:  utworzenia Stowarzyszenia Warmińsko – Mazurskich 
Gmin Pogranicza”. Wyjaśniając zmianę sekretarz Anna Tereszko stwierdziła, że radcy prawni doszli
do wniosku, że nie można przystąpić do stowarzyszenia, które formalnie nie zostało jeszcze 
stworzone.  

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas wskazała na 
wątpliwości w kwestii zastosowania autopoprawki cytując przedmiotowe regulacje art. 20 ust. 3 i 4 
ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym ( t.j.: Dz. U.z 2019r., poz. 506) na który jest 
też powołanie we wniosku Wójt Marty Kamińskiej. Podsumowywując przewodnicząca stwierdziła, 
że konieczne jest złożenie wniosku, który Rada Gminy będzie głosowała. 

Wójt Marta Kamińska złożyła wspomniany wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
uchwały w sprawie utworzenia Stowarzyszenia Warmińsko – Mazurskich Gmin Pogranicza.  
Przewodnicząca poinformowała również o wniosku jednej z mieszkanek, by na sesjach wyświetlać 
imienne listy do głosowania. Wniosek został przyjęty. 

Następnie w wyniku głosowanie na 14 głosujących, 14 głosów było za przyjęciem wniosku 
wójt Marty Kamińskiej o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie utworzenia 
Stowarzyszenia. 

Przewodnicząca podziękowała radnym za przybycie na nadzwyczajne posiedzenie pomimo, że 
nie został dochowany siedmiodniowy termin powiadamiania. 
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Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Podjęcie uchwały w sprawie:  utworzenia Stowarzyszenia Warmińsko – Mazurskich Gmin 
Pogranicza.
4.  Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia Gminy Barciany do Stowarzyszenia Warmińsko-
Mazurskich Gmin Pogranicza;
5.  Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawicieli do Stowarzyszenia Warmińsko-
Mazurskich Gmin Pogranicza.
6. Zakończenie obrad.

Ad 3. Podjęcie uchwały w sprawie:  utworzenia Stowarzyszenia Warmińsko – Mazurskich 
Gmin Pogranicza.  

Sekretarz  Anna  Tereszko  poprosiła  o  wyświetlenie  materiału  pokazującego  gminy,  który
zgłosiły akces do utworzenia Stowarzyszenia Warmińsko-Mazurskich Gmin Pogranicza. Jednostek
łącznie z Gminą Barciany jest 12. Sekretarz wyjaśniła, że szybki termin zawiązania organizacji
spowodowany  jest  tym,  że  marszałek  województwa  opracowuje  strategię  rozwoju  społeczno-
gospodarczego do 2030 r. dla woj. Warmińsko-Mazurskiego. Podmioty tworzące stowarzyszenie
chciałyby by jego działania zostały ujęte w tej strategii. Jak zauważyła sekretarz Anna Tereszko
dotąd, w żadnych dokumentach nie było wskazane, że gminy przygraniczne mają niższy rozwój
społeczno-gospodarczy.  Sekretarz  stwierdziła  również,  że  wspomniane  Stowarzyszenie  będzie
działało nie tylko lokalnie, ale będzie mogło też pozyskiwać środki z funduszy europejskich na
rozwój społeczno-gospodarczy i sportowo-kulturalny gmin. 

W odpowiedzi  na  pytanie  Przewodniczącej  Rady  Gminy  Wiesławy Małgorzaty  Kłaczko  –
Dyjas sekretarz poinformowała, że inicjatywa stworzenia stowarzyszenie pojawiła się w Gminie
Górowo Iławeckie. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Wiesław  Gajdowski  zauważając,  że  członkowsko  w
tworzonej strukturze wymaga opłacania składek, zapytał, o zabezpieczenie środków na ten cel w
budżecie gminy i ich wysokość.

Odpowiadając  Wójt  Marta  Kamińska  stwierdziła,  że  składki  są  przewidziane,  ale  nie  będą
regularne  np.  roczne  bądź  kwartalne.  Składki  będą  opłacane  wyłącznie  w  związku  z
przygotowywaniem  dokumentacji  Stowarzyszenia.  Nie  będzie  kosztów  związanych  z  obsługą.
Siedzibą  stowarzyszenia  będzie  Urząd  Gminy  Barciany  ze  względu  na  centralne  usytuowanie
gminy spośród jednostek  tworzących  stowarzyszenie.  Wstępnie  jak  poinformowała  Wójt  Marta
Kamińska tegoroczna wartość składki wyniesie 2 tys.  zł.  i  zostanie przeznaczona na stworzenie
dokumentu  strategii  rozwoju.  Wójt  poinformowała  również,  że  z  końcem  maja  b.r.   został
utworzony  Związek  Warmińsko-Mazurskich  miast  Pogranicza,  do  którego  należą  –  Kętrzyn,
Węgorzewo,  Bartoszyce i  Braniewo. Tworzone stowarzyszenie gminne i  związek miast  planują
współpracę i zdobywanie jak największych środków dla rozwoju przygranicznego regionu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko odczytała treść uchwały 
(projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu), a następnie poddała ją pod głosowanie. Przebieg
głosowania: 14 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Ad.  4. Podjęcie  uchwały  w sprawie:  przystąpienia  Gminy  Barciany  do  Stowarzyszenia
Warmińsko-Mazurskich Gmin Pogranicza
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Sekretarz Anna Tereszko w ramach autopoprawki poprosiła o zmianę zapisu § 1 ust. 1 statutu 
Stowarzyszenia Warmińsko – Mazurskich Gmin Pogranicza informującego o tym, że w dalszej 
części jest ono zwane Stowarzyszeniem w skład którego wchodzą – dalej wymienione są wszystkie 
gminy. Następna zmiana w § 1 ust. 4 dotyczyła określenia lokalizacji stowarzyszenia, którą 
ostatecznie określono jako miejscowość Barciany. Następnie sekretarz Anna Tereszko omówiła 
poszczególne zapisy statutu Stowarzyszenia.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko przeprowadziła głosowanie nad 
autopoprawką do § 1 ust. 1 statutu Stowarzyszenia. Przebieg głosowania: 14 radnych za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko przeprowadziła głosowanie nad 
autopoprawką do § 1 ust. 4 statutu Stowarzyszenia. Przebieg głosowania: 14 radnych za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących się.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko odczytała treść uchwały Rady 
Gminy Barciany w sprawie przystąpienie Gminy Barciany do Stowarzyszenia Warmińsko-
Mazurskich Gmin Pogranicza  (uchwała stanowi załącznik do protokołu), a następnie poddała ją 
pod głosowanie. Przebieg głosowania: 14 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Ad. 5.  Podjęcie uchwały w sprawie: wyznaczenia przedstawicieli do Stowarzyszenia Warmińsko-
Mazurskich Gmin Pogranicza.

Sekretarz Anna Tereszko poinformowała, że zgodnie ze statutem członek Stowarzyszenia na 
walnym zgromadzeniu ma dwóch reprezentantów, przy czym jednym z nich jest wójt gminy. W 
związku z powyższym poproszono radnych o wydelegowanie jeszcze jednego reprezentanta z Rady
Gminy. Zgłoszona została  jedna kandydatura – radnego Grzegorza Całucha, która w głosowaniu 
została przyjęta  13 głosami za, przy 0 przeciwnych i 0 wstrzymujących się. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko odczytała treść uchwały Rady 
Gminy Barciany w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy Barciany do Stowarzyszenia 
Warmińsko-Mazurskich Gmin Pogranicza (uchwała stanowi załącznik do protokołu), a następnie 
poddała ją pod głosowanie. Przebieg głosowania: 14 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Ad. 6. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XI sesji Rady Gminy Przewodnicząca Rady 
Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas, zamknęła jej posiedzenie dziękując wszystkim za 
udział.

Pełny przebieg obrad XI sesji  Rady Gminy został zapisany w formacie wideo i znajduje 
się na BIP Urzędu Gminy w Barcianach.

   

Przewodnicząca Rady Gminy

Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas

Protokół sporządził na podstawie nagrania audio:
Grzegorz Spodarek
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